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Protokoll 1/2023 

Fört vid Hägersten-Älvsjös pensionärsråds sammanträde 
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30 
 

Ledamöter   Christer Bertling Ordförande (PRO) 

  Gunnar Carlsson Vice ordförande (SPF) 

Åke Lif (PRO) 

Birgitta Airas (SPF) 

Kerstin Andersson (SKPF) 

Ersättare  Katrin Wicén (PRO) 

Torbjörn Sundsgård (SPF) 

Ing-Britt Falk (PRO) 

Irene Svensson (SPF) 

Håkan Jarmar (SPF) 

Övriga närvarande Eva Alama Avdelningschef  

Annelie Johansson Sekreterare 

Charlotte Sahlman, Medicinskt ansvarig sjuksköterska 

Madeleine Peatt, Verksamhetsutvecklare 

 

Justerare   Christer Bertling (PRO), Åke Lif (PRO) 

 

Datum för justering  2023-01-22 

Paragraf   §§1-8 

Sekreterare   Annelie Johansson 
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§ 1 
Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen 

Vice ordförande öppnar mötet och dagordningen godkändes. 

 

Medlemmarnas organisationstillhörighet samt närvaro: 

 

Närvarande medlemmar: 

Christer Bertling (OPOL) PRO – via länk 

Gunnar Carlsson (OPOL) SPF 

Åke Lif (OPOL) PRO 

Birgitta Airas (OPOL) SPF 

Kerstin Andersson (OPOL) SKPF  

 

Ersättare: 

Katrin Wicén (OPOL) PRO 

Torbjörn Sundsgård (OPOL) SPF 

Ing-Britt Falk (OPOL) (PRO) 

Irene Svensson (OPOL) (SPF)  

Håkan Jarmar OPOL) (SPF) 

Förhindrade:  

 

§ 2 

Val av pensionärsrådets ordförande och viceordförande 

Pensionärsrådet valde Christer Bertling, PRO som ordförande och 

Gunnar Carlsson, SPF som vice ordförande i Hägersten-Älvsjö 

stadsdelsnämnds pensionärsråd 2023. 

§ 3 
Val av justerare 

Christer Bertling PRO och Åke Lif PRO valdes att justera 

dagens protokoll. Justering av protokollet sker 22 januari via mejl. 

§ 4 
Tema Hälso- och sjukvård samt verksamhetsuppföljning 

Charlotte Sahlman, MAS informerar rådet om Medicinskt ansvarig 

sjuksköterskas (MAS) uppdrag och ansvar. MAS uppdrag och 

ansvar i Hägersten-Älvsjö omfattar den kommunala hälso- och 

sjukvården i stadsdelens särskilda boenden och dagverksamhet i 

egen regi. Hägersten-Älvsjö har en MAS. Förvaltningens MAS 

ansvarar inte för de privata utförarna, de har egna MASar i sina 

verksamheter. 

MAS uppdraget är reglerat i lagstiftning bl.a. Hälso- och 

sjukvårdslagen (2017:30) och Hälso- och sjukvårdsförordningen 
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(2017:80). MAS ansvarar bland annat för att ny eller ändrad 

lagstiftning eller andra regler för hälso- och sjukvårdsområdet är 

kända och efterlevs i verksamheten. MAS ansvarar även för 

framtagande och uppföljning av riktlinjer och lokala regler för 

hälso- och sjukvården utifrån de krav som ställs på verksamheten. 

MAS arbetar löpande med att följa upp verksamheten och utifrån 

resultat identifiera förbättringsområden, föreslå 

förbättringsåtgärder, och i samverkan med ledningen för ÄO och 

verksamhetschefer för HSL arbeta för att utveckla verksamheternas 

patientsäkerhetsarbete. MAS samverkar regelbundet med olika 

samverkanspartners så som ledning och hälso- och 

sjukvårdspersonal i äldreomsorgen och ansvarig läkarorganisation.  

Samverkansöverenskommelsen med läkarorganisationen har setts 

över tidigare och kommer att revideras igen då Regionen har tagit 

fram ett nytt förfrågningsunderlag för läkarorganisationerna. Det 

senaste resultatet av mätningen av läkartäthet visar på att 

patienterna är nöjda med kontakten med sin ordinarie läkare samt 

även tillgången till läkare på jourtid.  

MAS är inte involverad i den enskilde patientens vård. Det är 

sjuksköterskorna på boendena som har det ansvaret och uppdraget.  

MAS uppdrag och arbetsuppgifter ser olika ut i Stockholms stad 

och det beror på storleken på förvaltningen och hur många 

utförarverksamheter förvaltningen har. MAS i Hägersten-Älvsjö 

medverkar även vid uppföljningar av verksamheter som har 

kommunal hälso- och sjukvård. 

 

Madeleine Peatt, verksamhetutvecklare informerar om planen för 

uppföljning av äldreomsorgen 2023 och att rådet kan involveras 

tidigare i processen inför kommande planering av uppföljningar 

samt att även pensionärsrådet får ta del av resultatet. Rådet får 

information om de uppföljningar som gjorts under 2022. Alla 

verksamheter Hägersten-Älvsjö har uppföljningsansvar för är 

genomförda inom utsatt tid. Rådet informeras om att varje kontor 

följs upp där en utförare har fler än ett kontor. Det påverkar hur 

resultatet rapporteras då det kan se ut som att de olika kontoren har 

samma resultat. Det beror på att det är en utförare i grunden med 

samma ledningssystem oavsett kontor. Sedan kan visa 

undersökningar så som brukarundersökningar skilja sig åt på 

respektive kontor som utföraren har. 

§ 5 
Aktuell information från förvaltningen 

Eva Alama, avdelningschef för äldreomsorg informerade om: 

 Stadsdelsdirektör 
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Gunilla Davidsson som idag är stadsdelsdirektör i 

Hägersten-Älvsjö har fått nytt uppdrag inom staden. Gunilla 

föreslås som förvaltningschef för stadens nya 

förskoleförvaltning. Kanslichef Lars Wennberg kommer bli 

TF stadsdelsdirektör i Hägersten-Älvsjö tills tillsättningen 

är klar av ny stadsdelsdirektör. 

 Verksamhetsplan och verksamhetsberättelse 

Arbetet med att upprätta VP och VB har varit komprimerad 

i år pga valår. Workshop har hållits med pensionärsrådet för 

att inhämta rådets synpunkter. Äldreomsorgen kommer att 

arbeta vidare under 2023 men mat och måltider, ofrivillig 

ensamhet, palliativ vård, välfärdsteknik, 

kompetensutveckling för personal samt förebyggande och 

uppsökande arbete. 

 Inspektion från IVO 

IVO fortsätter sin påbörjade tillsyn och kommer att under 

vecka 4 att besöka Hägersten-Älvsjö och där genomföra 

intervjuer med patienter och sjuksköterskor samt ha 

dialogmöte med verksamhetschef, MAS, avdelningschef 

och nämndens ordförande. 

 Covidläget 

Inga smittor i dagsläget inom verksamheterna. Under jul 

och nyårshelgen var det mer ansträngt då det förekom 

smitta i några verksamheter och även sjukfrånvaro i 

personal. Vid smitta i verksamheterna arbetar de utifrån 

kohortvård. 

Påfyllnadsdos är inplanerad att genomföras från 1 mars 

2023 för äldre inom äldreomsorgen. Vaccinationen har 

skyddat de äldre från allvarlig sjukdom och död.  

Viktig förändring från 1 januari är att ingen testning görs 

inom slutenvården inför utskrivning av äldre. Screening gör 

i stället på boenden i samband med att de flyttar in. 

 Plogvallsöppning 

Kvarvarande fråga från förgående sammanträde, 

information skickades ut med kallelsen till dagens 

sammanträde om vad som gäller för att skrivas upp på listan 

över de adresser där snöröjarna inte ska göra en plogvall.  

 Underlag för nedskrivning 

Rådet önskade ta del av underlaget för nedskrivning, ärende 

som togs på nämnd i december. Rådet får ta del av ett 

avidentifierat underlag.  

 Regimskifte 

Rådet undrat om det är några förändringar för 

äldreomsorgen nu när det blev regimskifte.  
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Svar; det är inga större förändringar utan mer att det trycks 

på vissa saker inom de områden som sedan tidigare är 

prioriterade. De förändringar som är, är att kommunal 

hemtjänst blir ickevals alternativet (när kund inte kan välja 

utförare) samt att återgå till 60/40-principen, idag är det 

50/50.  

 Medel 

Äldreomsorgen har ansökt om olika medel bl a till 

kompetensutvecklingsmedel, matlyftet samt att det kommer 

att komma medel inom ramen för god och nära vård. Hur 

mycket äldreomsorgen tilldelas är inte klart än.  

 

§ 6 

Anmälan av protokoll 

Stadsdelsnämndens sammanträde 15 december 2022  

Pensionärsrådet lämnar följande synpunkter på beslutsärende 3 

Boulebanor i Svandammsparken. Rådet motsätter sig 

avslagsbeslutet.  

Stadsdelsnämndens sammanträde 2 januari 2023 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

KPR:s sammanträde 6 december 2022 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

Rådet för funktionshinderfrågor 7 december 2022 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

Pensionärsrådets sammanträde 7 december 2022 

Pensionärsrådet har följande synpunkter gällande plogvallsöppning. 

Det är besvärligt att få bort vallen som äldre och utifrån utskickad 

information om vad som gäller för att få plogvallsöppning så verkar 

det som att personer behöver vara väldigt sjuka eller räcker det med 

att insatsen trygghetslarm? Svar; Återkommer med svar på om det 

endast räcker med trygghetslarm för att komma med på listan för 

plogvallsöppning. 
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§ 7 
Ärenden till Stadsdelsnämnden 

Rådet har inga synpunkter. 

§ 8 
Övriga frågor 

Pensionärsrådet inkommer med synpunkter på ärendet Inrätta en 

central bidragsnämnd för att motverka välfärdsbrottslighet - 

motion från (KD). 

Pensionärsrådets avslår förslaget om att inrätta en central 

bidragsnämnd. 

 

Pensionärsrådet önskar få datum på nästa möte med politikerna i 

nämnd. Rådssekreteraren återkommer med datum till rådet. 

 

Pensionärsrådet har lämnat en skrivelse till nämnd och har fått svar 

på en av sina frågor, rådets uppgifter. Men önskar få svar på sin 

andra fråga gällande erhållande av teknisk utrustning alternativt 

ersättning för papper och bläck. 

 

 

Nästa sammanträde är 15 februari kl. 10:30 


